
Protokół Nr 35/2022 

z posiedzenia wspólnego Komisji Rady Gminy Kołaczkowo w dniu 06.06.2022 r. o godz. 

15.00 w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Kołaczkowie. 

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Kołaczkowo Danuta Grabowska. 

Powitała zaproszonych gości oraz pracowników UG - lista obecności w załączeniu. 

W posiedzeniu Rady uczestniczyło 14 radnych, nieobecna radna Magdalena Cieślak. 

O spóźnieniu się poinformowali radny Michał Stefański i radny Piotr Górecki. 

Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad do którego Wójt Teresa Waszak wniosła 

o wprowadzenie projektu uchwały w sprawie zgłoszenia oferty kandydata do konkursu 

na etatowego członka Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu (Zespół 

Zamiejscowy w Kaliszu): 

1. Otwarcie. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu nr 34. 

4. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołaczkowie 

w roku 2021. 

5. Ocena zasobów pomocy społecznej. 

6. Przedstawienie wniosku ZGKiM w sprawie zdalnego odczytu stanu wodomierzy. 

7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość 

oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego 

oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw dla nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach prowadzonych przez gminę Kołaczkowo. 

8. Rozpatrzenie wniosków do nagrody im. Wł. St. Reymonta. 

9. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Kołaczkowo za 2021 r. 

10. Informacja o wykonaniu budżetu Gminy Kołaczkowo za 2021 rok. 

11. Przedłożenie projektów uchwał w sprawie: 

a) udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Kołaczkowo. 

b) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Kołaczkowo za 2021 r. 

c) udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kołaczkowo za 2021 rok. 

12. Wprowadzenie zmian w budżecie Gminy Kołaczkowo na 2022 rok.  

13. Wprowadzenie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kołaczkowo na lata 

2022-2027. 

14.  Zgłoszenie oferty kandydata do konkursu na etatowego członka Kolegium Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Poznaniu (Zespół Zamiejscowy w Kaliszu) 

15. Wolne głosy i wnioski. 

 

Ad. 2 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie, 12 głosów za. 

Ad.3 

Protokół z 34 komisji wspólnych został przyjęty jednogłośnie. 



Ad.4 

Lidia Kwiatkowska kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej przedstawiła 

sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołaczkowie w roku 

2021 r. 

Ad.5 

Lidia Kwiatkowska kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej przedstawiła ocenę 

zasobów pomocy społecznej. 

Ad.6 

Justyna Hyżorek kierownik ZGKiM w Kołaczkowie przedstawiła wniosek Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej o wyrażenie zgody na sfinansowanie zadania polegającego 

na montażu wodomierzy wraz z nakładkami radiowymi do zdalnego odczytu stanu liczników. 

Przedstawione zadanie znacznie usprawniłoby funkcjonowanie Zakładu pod kątem 

terminowych odczytów, bez ryzyka pomyłki i konieczności wizyty odczytywacza u odbiorcy. 

Dodatkowym atutem jest możliwość częstszego wystawiania faktur i większej kontroli nad 

różnicami w ilościach wody pobranej i sprzedanej. Zadanie to planuje się sfinansować 

ze  środków pozyskanych przez Gminę w ramach konkursu „Rosnąca odporność”.  

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska zapytała jakie jest proponowane rozwiązanie 

w  przypadku odczytu podliczników w gospodarstwach domowych. 

Justyna Hyżorek kierownik ZGKiM w Kołaczkowie odpowiedziała, że możliwe jest założenie 

nakładki na każdy licznik, ale Zakład jest odpowiedzialny tylko za wodomierze główne. Jest to 

temat do ustalenia, zaproponowała wykonanie odczytów z podliczników 1 lub 2 razy w roku. 

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska stwierdziła, że wówczas mieszkaniec będzie 

płacił akonto Zakładu, ponieważ za wodę z podlicznika będzie naliczona również opłata 

za  ścieki. Uważa, że to rozwiązanie nie ułatwi pracy, ponieważ pracownik i tak będzie musiał 

robić odczyty, a następnie Zakład będzie wysyłał faktury. 

Radny Adam Kruszyński również widzi dużo negatywów takiego rozwiązania, ponieważ nadal 

osoba odczytująca liczniki będzie musiała chodzić, a następnie Zakład będzie wysyłać faktury 

oraz rozliczać podliczniki, co wiąże się z kosztami i większą ilością pracy.  

Na salę obrad wszedł radny Michał Stefański. 

Wójt Teresa Waszak powiedziała, że środki z programu „Rosnąca odporność” można 

przeznaczyć jedynie na zadania związane z ograniczeniem kontaktów międzyludzkich, 

ze względu na rozprzestrzenianie się Covid-19. 

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska stwierdziła, że zaakceptowałaby to rozwiązanie, 

gdyby obejmowało całą usługę. 

Radny Adam Kruszyński uważa, że należy rozstrzygnąć sprawę podliczników. 

Wójt Teresa Waszak zaproponowała, aby Rada jeszcze raz rozpatrzyła wniosek na kolejnej 

komisji. 

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska uważa, że te środki można przeznaczyć na inne 

zadania prozdrowotne. 

Radny Michał Stefański zgłosił do wymiany zasuwę od hydrantu znajdującego się przy szkole 

we Wszemborzu. 



Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska zapytała jaka jest sytuacja finansowa Zakładu 

oraz czy istnieje potrzeba wymiany wodociągów. 

Justyna Hyżorek kierownik ZGKiM w Kołaczkowie odpowiedziała, że wymiany wodociągów 

nie stwierdza, jedynie potrzebę ich rozbudowy. Podsumowanie finansowe Zakładu może 

przygotować na koniec miesiąca. 

Ad.7 

Milena Świątek kierownik referatu oświaty przedstawiła projekt uchwały zmieniający uchwałę 

w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 

przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz szczegółowe warunki obliczania 

i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw dla 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez gminę Kołaczkowo. Wyjaśniła, 

że  gmina jako organ prowadzący może wpłynąć na wysokość tych wynagrodzeń poprzez 

przyjęcie regulaminu. Proponowane zmiany w regulaminie dotyczą: wysokości dodatku 

motywacyjnego dla nauczyciela, wynagrodzenia zasadniczego nauczyciela, wysokość środków 

finansowych przeznaczonych na dodatki motywacyjne, wysokość dodatku motywacyjnego dla 

dyrektora. 

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska uważa, że w projekcie uchwały jest określony 

zbyt duży wachlarz rozbieżności pomiędzy kwotami. Zapytała, w jakiej wysokości dyrektorzy 

mają przyznany dodatek funkcyjny. 

Milena Świątek kierownik referatu oświaty odpowiedziała, że dwie panie dyrektor mają 

przyznaną kwotę 1.900 zł, jedna pani dyrektor 1.500 zł i 1 pani dyrektor 900 zł. Wysokość 

dodatku jest zależna od ilości uczniów i oddziałów w szkole. 

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska uważa, że w dodatku funkcyjnym dolna granica 

mogłaby być podniesiona, a górna może zostać.  

Przewodnicząca Danuta Grabowska zapytała czy Związki Zawodowe zaakceptowały ten 

projekt uchwały? 

Milena Świątek kierownik referatu oświaty odpowiedziała, ze projekt uchwały został 

zaakceptowany. 

Radny Jerzy Woś zaproponował stawki dla dodatku funkcyjnego w wysokości: 

1) dyrektor szkoły, dyrektor zespołu szkolno-przedszkolnego liczących do 11 oddziałów 

- od 1.000,00 zł do 3.000,00 zł, 

2) dyrektor szkoły, dyrektor zespołu szkolno-przedszkolnego liczących 12 oddziałów 

i więcej - od 1.000 do 3.000,00 zł, 

3) wicedyrektor szkoły, zespołu szkolno-przedszkolnego – od 800,00 zł do 2.000,00 zł, 

4) nauczyciel, któremu powierzono obowiązki kierownicze w zastępstwie –  od 500,00 zł 

do 1.500,00 zł. 

Rada w głosowaniu przyjęła proponowane stawki dodatku funkcyjnego dla dyrektora szkoły – 

14 głosów ZA. 

Ad.8 

Przewodnicząca Danuta Grabowska poinformowała, że do Rady Gminy wpłynęły dwa wnioski 

o przyznanie nagrody im. Wł. St. Reymonta. Kandydami zgłoszonymi do nagrody zostali Pani 



Małgorzata Jakubowska i Pan Bronisław Bartkowiak. Osobiście poparła kandydaturę pana 

Bartkowiaka. 

Wójt Teresa Waszak powiedziała, że zna obie osoby bardzo dobrze i popiera głos 

przewodniczącej. Uznała, że dla pana Bartkowiaka statuetka będzie zwieńczeniem jego pracy 

i  motywacją do dalszych działań. Praca pani Jakubowskiej może być jeszcze doceniona i zostać 

niejednokrotnie wyróżniona. 

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska stwierdziła, że swojej decyzji nie zmieni. 

Uważa, że radni znaleźli się w trudnej sytuacji, ponieważ obie kandydatury są bardzo dobre.  

Przewodnicząca Danuta Grabowska zarządziła głosowanie. 

Głosowanie w sprawie przyznania nagrody im. Wł. St. Reymonta dla Pana Bronisława 

Bartkowiaka. 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, 

Głosowanie w sprawie wniosku o przyznanie nagrody im. Wł. St. Reymonta dla Pani 

Małgorzaty Jakubowskiej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,  

Ad.9 

Wójt Teresa Waszak według opracowania dostarczonego Radzie Gminy przedstawiła Raport 

o stanie gminy Kołaczkowo za 2021 rok, który jest podsumowaniem działań administracji 

i  wójta. Podkreśliła fakt, iż ubiegły rok naznaczony był pandemią koronawirusa, który 

spowodował wiele zmian organizacyjnych w pracy samorządu i organizacji corocznych 

wydarzeń kulturalnych. Szczegółowo omówiła finanse gminy, działalność Rady Gminy, 

sprawy społeczne, edukację, ochronę zdrowia, ochronę środowiska  

i planowanie przestrzenne. Szczególną uwagę skupiła na przedstawieniu największych 

inwestycji zrealizowanych w roku ubiegłym z udziałem środków zewnętrznych.  

Ad.10 

Skarbnik Danuta Olejniczak przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy 

Kołaczkowo za 2021 rok. Dochody budżetu zaplanowano w kwocie 35.992.068,98 zł, 

a wykonano w kwocie 35.060.611,80 zł, co stanowi 97,41% założonego planu. Dochody 

bieżące zaplanowano w kwocie 31.041.507,22 zł, a wykonano w kwocie 31.613.614,27  zł, co 

stanowi 101,84%  założonego planu, natomiast dochody majątkowe zaplanowano w kwocie 

4.950.561,76 zł, a wykonano w 69,63% tj. w kwocie 3.446.997,53 zł. 

Skarbnik omówiła wydatki gminy, które przedstawiały się następująco: 

Wydatki budżetu zaplanowano w kwocie 37.223.049,98 zł, a wykonano w kwocie 

34.843.082,84 zł, co stanowi 93,61% planu rocznego. Wydatki bieżące wykonano w kwocie 

28.895.688,38 zł tj. 92,12 % planu. Wydatki majątkowe wykonano w kwocie 5.947.394,46 zł 

tj. 91,19 % planu.  

Budżet zamknął się nadwyżką  w wysokości 217.528,96 zł. 

 

 



Ad.11 

Skarbnik Danuta Olejniczak poinformowała, że głosowanie nad przedstawionymi projektami 

uchwał w sprawie: udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Kołaczkowo, zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Kołaczkowo 

za 2021 r., udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kołaczkowo za 2021 rok, odbędzie się na 

sesji Rady Gminy. 

Ad. 12 

Skarbnik Danuta Olejniczak przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian  

w budżecie Gminy Kołaczkowo na 2022 rok. Z projektu został wykreślony pkt. 11, ponieważ 

Rada nie wyraziła zgody na proponowane przeznaczenie środków z Funduszu Przeciwdziałania 

COVID-19.  

Radna Małgorzata Jakubowska zapytała jaki jest plan zagospodarowania terenu wokół 

przedszkola za kwotę 100.000 zł. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że gmina złożyła wniosek o dofinansowanie wykonania 

ekologicznego placu zabaw, ale nie uzyskała środków. Planuje się otwarcie przedszkola 

od 1 sierpnia, natomiast oficjalne otwarcie nastąpi 20 czerwca z udziałem Marszałka 

Województwa Wielkopolskiego pana Marka Woźniaka.  

Radna Małgorzata Jakubowska zaproponowała przeznaczyć środki z Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19 na wykonanie placu zabaw przy przedszkolu. Zdrowy tryb życia, 

zajęcia ruchowe, zwalczanie nadwagi, skrzywienia kręgosłupa, można wpisać w działania 

prozdrowotne. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że nie widzi przeciwskazań i można spróbować to zadanie 

rozpisać. 

Ad.13 

Skarbnik Danuta Olejniczak przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kołaczkowo na lata 2022-2027. 

Ad.14 

Skarbnik Danuta Olejniczak odczytała wniosek oraz projekt uchwały w sprawie zgłoszenia 

oferty kandydata do konkursu na etatowego członka kolegium Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu ( Zespół Zamiejscowy w Kaliszu).  

Ad.15 

Przewodnicząca Danuta Grabowska przedstawiła wnioski od mieszkańców ulicy Miłosławskiej 

i Kasztanowej dotyczące rozbiórki garaży przy budynkach wielorodzinnych.  

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że garaże znajdują się za ogrodzeniem przedszkola i są 

usytuowane na gruncie gminnym. Odbyło się spotkanie z prezesami wspólnot mieszkaniowych, 

którzy opowiedzieli się za ich rozebraniem. Przy ogrodzeniu przedszkola w bezpośrednim 

sąsiedztwie były również usytuowane kosze na odpady z obu wspólnot. Przepisy nie pozwalają 

na to z powodu wydobywającego się nieprzyjemnego zapachu oraz robaków. W ramach 

kompromisu mieszkańcy obu wspólnot otrzymają zgodę na utwardzenie terenu pomiędzy 

blokami i usytuowaniu tam pojemników na odpady zmieszane i bio. Pozostałe odpady 

mieszkańcy będą segregować w workach i każdy będzie je gromadził w swojej piwnicy. Jeżeli 



Rada wyrazi zgodę to teren po garażach zostanie utwardzony i przeznaczony na miejsca 

parkingowe. Również przy wejściu do przedszkola od strony ośrodka zdrowia powstanie 

8 miejsc parkingowych utwardzonych masą plastikową z recyklingu i kamieniem. 

W wyniku wyczerpania tematu Przewodnicząca Danuta Grabowska zamknęła posiedzenie 

Rady Gminy. 

Protokół sporządziła         Przewodnicząca Komisji  

Monika Nowak                              Danuta Grabowska 

 

  


